

Ooredoo (ش.م.ق.ع)

Ooredoo عُمان توقع اتفاقية لإنزال نظام الكابلات البحرية الأكبر عالمياً 2Africa

الدوحة، قطر – 16 مايو 2024: أعلنت Ooredoo (ش.م.ق.ع)، ورمز تداولها ORDS، عن توقيع Ooredoo عُمان، إحدى الشركات التابعة لمجموعة Ooredoo، على اتفاقية بخصوص إنزال نظام الكابل البحري 2Africa في بركاء وصلالة، حيث تشكل هذه الاتفاقية أكبر عملية إنزال لكابلات بحرية في سلطنة عُمان حتى الآن.

وسيكون نظام الكابلات البحرية 2Africa الممتد بطول 45,000 كيلومتر أكبر نظام كابلات بحرية في العالم، وسيسهم بعد استكمالها في ربط أكثر من 3 مليارات نسمة في 33 دولة على امتداد ثلاث قارات هي أفريقيا وآسيا وأوروبا.

ويضم تحالف شركات نظام الكابل البحري 2Africa كلاً من Bayobab و center3 و China Mobile International و Meta و Orange والمصرية للاتصالات ومجموعة فودافون و WIOCC. من جانبها ستقوم Alcatel Submarine Networks بتولي المهام المتعلقة بتصنيع وتركيب الكابل.

وستقوم Ooredoo عُمان بتولي أعمال تطوير بني تحتية جديدة كلياً لإنزال نظام الكابل البحري في كل من بركاء وصلالة، مع تعهدها بإجراء أعمال الصيانة اللازمة خلال فترة العقود المقبلة. وستكون هذه البنية التحتية الجديدة مختلفة تماماً عن أي بني تحتية لنظام كابل بحري آخر يتم إنزاله في عُمان، حيث ستضمن توافر قدرات اتصالات قوية، وإمكانية الوصول لجميع المشغلين في السلطنة.

-انتهى-

Ooredoo Q.P.S.C.

Ooredoo Oman Signs Agreement to Land World's Largest Subsea Cable System, 2Africa

Doha, Qatar, 16 May 2024: Ooredoo Q.P.S.C. ("Ooredoo") – Ticker: ORDS announced that Ooredoo Oman, an Ooredoo Group company, has signed an agreement for the landing of the 2Africa Cable System in Barka and Salalah. This agreement marks the most extensive subsea cable system landing in the Sultanate of Oman to date.

The 2Africa Cable System, spanning 45,000km, will be the largest subsea cable system in the world. Upon completion, it will impact over 3 billion people in 33 countries on three continents, Africa, Asia, and Europe.

The 2Africa consortium consists of Bayobab, center3, China Mobile International, Meta, Orange, Telecom Egypt, Vodafone Group, and WIOCC, while Alcatel Submarine Networks is handling the manufacturing and installation of the cable.



Ooredoo Oman will undertake the development of a completely new build landing infrastructure for both Barka and Salalah, with a commitment to its maintenance in the coming decades. This new infrastructure will be entirely different from any other submarine cable system currently landing in Oman, ensuring robust connectivity and access for all operators in the country.

-END-